
Protokół Nr LXIV/2023 

z sesji Rady Powiatu w Sępólnie Kraj. 

odbytej 22 grudnia 2023 roku 
w sali sesyjnej im. L. Prądzyńskiego 

Ad.l. 
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Marek Chart o godz. 09.10. 

Na początku powitał radnych, pracowników starostwa i jednostek powiatowych a także 

zaproszonych gości biorących udział w sesji,, (załącznik nr 1 - lista obecności gości). 

Marek Chart poinformował również, że sesja jest nagrywana i transmitowana na żywo 

w Internecie. 

Przewodniczący poinformował zebranych o śmierci dr Józefa Buławy, pierwszego 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim I Kadencji. M. Chart oznajmił 

również, że uroczystości pogrzebowe śp. Józefa Buławy odbędą się w trakcie trwania 

sesji. W związku z powyższym Przewodniczący poinformował, że o godzinie 10.30 

nastąpi przerwa w obradach do godz. 12.00. 

Następnie Marek Chart poprosił o uczczenie zmarłego minutą ciszy. 

Ad. la. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że zgodnie z listą obecności w sesji 

uczestniczy 10 radnych (nieobecni Katarzyna Kolasa, Agnieszka Seydak, Iwona Sikorska, 

Piotr Dobrzański, Zofia Krzemińska, Andrzej Chatłas, Tomasz Fifielski), co stanowi 

ąuorum i umożliwia prawomocne podjęcie uchwał, (załączniki nr 2 - lista obecności 

radnych). 
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Ad.l.b. 

Przewodniczący zaproponował zmianę porządku obrad. Podyktowana ona została przede 

wszystkim niemożnością uczestniczenia w sesji Dyrektora Zarządu Drogowego z 

powodów zdrowotnych. Marek Chart zaproponował wycofanie punktu 7 „Sprawozdanie z 

działalności Zarządu Drogowego" z porządku obrad a w to miejsce przeniesienie punktu 

10 - bloku uchwał. 

Przewodniczący poddał propozycję zmiany porządku obrad pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 10 radnych ((nieobecni Katarzyna Kolasa, Agnieszka Seydak, 

Iwona Sikorska, Piotr Dobrzański, Zofia Krzemińska, Andrzej Chatłas, Tomasz Fifielski), 

jednogłośnie przegłosowała zmianę w porządku obrad, (załącznik nr 3 - głosowanie). 

Porządek po zmianach: 

1. Otwarcie sesji: 

a) stwierdzenie ąuorum, 

b) przedstawienie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad LXIII sesji Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim. 

3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań przez radnych. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Powiatu o udzielonych odpowiedziach na 

interpelacje i zapytania 

złożone na ostatniej sesji i w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o czynnościach w okresie między 

sesjami. 

6. Sprawozdanie Starosty Sępoleńskiego z prac Zarządu Powiatu w Sępólnie 

Krajeńskim w okresie 

między sesyjnym oraz informacja o złożonych przez radnych wnioskach i sposobie 

ich załatwienia. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) planu pracy Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim na 2024 r., 
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b) zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w 

Sępólnie Krajeńskim na 2024 r. 

c) przyjęcia "Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na terenie 

Powiatu Sępoleńskiego na lata 2024-2026". 

d) ustalenia zasad udzielania dofinansowań osobom niepełnosprawnym oraz 

uprawnionym podmiotom ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, do zadań powiatu z zakresu rehabilitacji społecznej osób 

niepełnosprawnych w 2024r., 

e) zmiany uchwały w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w 

poszczególnych okresach roku szkolnego, określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli prowadzących kształcenie w 

formie zaocznej oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych zajęć w 

formie zaocznej i w kształceniu na odległość, określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, 

psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych, z 

wyjątkiem nauczycieli zatrudnionych w poradniach psychologiczno-

pedagogicznych, 

f) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół i 

placówek, dla których powiat sępoleński jest organem rejestrującym, trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania oraz 

terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji, 

g) określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Powiat Sępoleński oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków, 

h) zmian w budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2023 rok, 

i) uchwalenia zmian Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2023-2032. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Sępoleńskiego na lata 2024-2032: 
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a) przedstawienie ostatecznej wersji Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Sępoleńskiego, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) przedstawienie opinii poszczególnych Komisji Rady Powiatu, w tym Komisji 

Budżetu i Finansów, 

d) przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii i wniosków 

Komisji, 

e) dyskusja nad projektem uchwały i wnoszenie poprawek, 

f) głosowanie wniesionych poprawek, 

g) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu 

Sępoleńskiego na lata 2024-2032. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Powiatu Sępoleńskiego na rok 2024: 

a) przedstawienie ostatecznej wersji budżetu, z uwzględnieniem autopoprawek 

Zarządu Powiatu, 

b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

c) przedstawienie opinii poszczególnych Komisji Rady Powiatu, w tym Komisji 

Budżetu i Finansów, 

d) przedstawienie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie opinii i wniosków 

Komisji, 

e) dyskusja nad projektem budżetu i wnoszenie poprawek, 

f) głosowanie wniesionych poprawek, 

g) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na rok 2024. 

10. Wnioski i oświadczenia radnych. 

11. Zakończenie obrad. 
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Ad.2. 

Marek Chart oznajmił, iż nikt nie wniósł uwag do protokołu z LXIII sesji Rady Powiatu. 

Przystąpiono do głosowania. 

Rada Powiatu w obecności 10 radnych (nieobecni Katarzyna Kolasa, Agnieszka Seydak, 

Iwona Sikorska, Piotr Dobrzański, Zofia Krzemińska, Andrzej Chatłas, Tomasz Fifielski) 

jednogłośnie przyjęła protokół z LXIII sesji Rady Powiatu, (załącznik nr 4). 

Ad.3. 

Radni nie złożyli interpelacji. 

Ad.4. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że na poprzedniej sesji ani w okresie 

międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja ani zapytanie. 

Ad.5. 

Marek Chart przedstawił informację o czynnościach Przewodniczącego Rady Powiatu 

w okresie między sesjami (zał. nr 5). 

Ad.6. 

Jarosław Tadych przedstawił „Sprawozdanie Starosty Sępoleńskiego z prac Zarządu 

Powiatu w Sępólnie Krajeńskim w okresie międzysesyjnym oraz informacja o złożonych 

przez radnych wnioskach i sposobie ich załatwienia. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Szczegółowe informacje znajdują się w protokołach z prac Zarządu Powiatu z 8, 15 i 21 

grudnia 2023 roku. (załącznik nr 7). 

Ad.7.a. 



Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie planu pracy 

Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim na 2024 rok. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Marek Chart zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 11 radnych 

(nieobecni Katarzyna Kolasa, Agnieszka Seydak, Iwona Sikorska, Piotr Dobrzański, 

Zofia Krzemińska, Andrzej Chatłas) 

jednogłośnie (załącznik nr 8) 

podjęła uchwałę Nr LXIV/283/2023 

w sprawie planu pracy Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim na 2024 rok, która 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad.7.b. 

Przewodniczący Rady Powiatu zaprezentował projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Sępólnie Krajeńskim na 

2024 rok. 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Marek Chart zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
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Rada Powiatu w obecności 11 radnych 

(nieobecni Katarzyna Kolasa, Agnieszka Seydak, Iwona Sikorska, Piotr Dobrzański, 

Zofia Krzemińska, Andrzej Chatłas) 

jednogłośnie (załącznik nr 10) 

podjęła uchwałę Nr LXIV/284/2023 

w sprawie zatwierdzenia rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w 

Sępólnie Krajeńskim na 2024 rok, co stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Ad.7.c. 

Elżbieta Maziarz-Rudnik, Dyrektor PCPR w Więcborku przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Pieczy Zastępczej na terenie Powiatu 

Sępoleńskiego na lata 2024-2026". 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Bury przedstawiła 

jednogłośnie pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Marek Chart zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 10 radnych 

(nieobecni Katarzyna Kolasa, Agnieszka Seydak, Iwona Sikorska, Piotr Dobrzański, 

Zofia Krzemińska, Andrzej Chatłas, Franciszek Frohlke) 
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jednogłośnie (załącznik nr 11) 

podjęła uchwałę Nr LXIV/285/2023 

w sprawie przyjęcia „Powiatowego Programu Pieczy Zastępczej na terenie Powiatu 

Sępoleńskiego na lata 2024-2026", która stanowi załącznik nr 12. 

Ad.7.d. 

Elżbieta Maziarz-Rudnik, Dyrektor PCPR w Więcborku przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie ustalenia zasad udzielania dofinansowań osobom niepełnosprawnym oraz 

uprawnionym podmiotom ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, do zadań powiatu z zakresu rehabilitacji społecznej osób 

niepełnosprawnych w 2024r. 

Przewodniczący Rady Powiatu otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej Barbara Bury przedstawiła 

jednogłośnie pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ireneusz Balcer przedstawił jednogłośnie 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Marek Chart zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 11 radnych 

(nieobecni Katarzyna Kolasa, Agnieszka Seydak, Iwona Sikorska, Piotr Dobrzański, 

Zofia Krzemińska, Andrzej Chatłas) 
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jednogłośnie (załącznik nr 13) 

podjęła uchwałę Nr LXIV/286/2023 

podjęła uchwałę w sprawie ustalenia zasad udzielania dofmansowań osobom 

niepełnosprawnym oraz uprawnionym podmiotom ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, do zadań powiatu z zakresu rehabilitacji 

społecznej osób niepełnosprawnych w 2024r., która stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

Ad.7.e. 

Lidia Sokułska-Tłok, Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki Promocji 

przedstawiła projekt uchwały zmiany uchwały w sprawie zasad rozliczania tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest 

różny w poszczególnych okresach roku szkolnego, określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli prowadzących kształcenie w formie 

zaocznej oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych zajęć w 

formie zaocznej i w kształceniu na odległość, określenia tygodniowego obowiązkowego 

wymiaru godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, 

terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych, z wyjątkiem nauczycieli 

zatrudnionych w poradniach psychologiczno-pedagogicznych. 

Marek Chart otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ireneusz Balcer przedstawił jednogłośnie 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Marek Chart w imieniu Przewodniczącej Komisji Edukacji, (...) przedstawił 

jednogłośnie pozytywną opinię do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 11 radnych 

(nieobecni Katarzyna Kolasa, Agnieszka Seydak, Iwona Sikorska, Piotr Dobrzański, 

Zofia Krzemińska, Andrzej Chatłas) 

jednogłośnie (załącznik nr 15) 

podjęła uchwałę Nr LXIV/287/2023 

w sprawie zasad rozliczania tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli, dla których ustalony plan zajęć jest różny w poszczególnych okresach 

roku szkolnego, określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycieli prowadzących kształcenie w formie zaocznej oraz zasad zaliczania do 

wymiaru godzin poszczególnych zajęć w formie zaocznej i w kształceniu na 

odległość, określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów 

pedagogicznych, doradców zawodowych, z wyjątkiem nauczycieli zatrudnionych w 

poradniach psychologiczno-pedagogicznych, która stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

Ad.7.f. 

Lidia Sokulska-Tłok, przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania 

i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół i placówek, dla których powiat sępoleński 

jest organem rejestrującym, trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i 

wykorzystania oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. 

Jak wyjaśniła Dyrektor wywołanie tej uchwały jest odpowiedzią na powstanie 

niepublicznego Ośrodka Rewalidacyjno-Wychowawczego w Płociczu. Projekt został tak 
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przygotowany aby wyjść naprzeciw ewentualnym kolejnym placówkom niepublicznym, 

które powstałyby na terenie powiatu sępoleóskiego. 

Marek Chart otworzył dyskusję. 

Nikt nie zabrał głosu. 

Marek Chart w imieniu Przewodniczącej Komisji Edukacji, (...) przedstawił 

jednogłośnie pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ireneusz Balcer przedstawił jednogłośnie 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 11 radnych 

(nieobecni Katarzyna Kolasa, Agnieszka Seydak, Iwona Sikorska, Piotr Dobrzański, 

Zofia Krzemińska, Andrzej Chatłas) 

jednogłośnie (załącznik nr 17) 

podjęła uchwałę Nr LXIV/288/2023 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół i 

placówek, dla których powiat sępoleński jest organem rejestrującym, trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania oraz terminu 

i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji, która stanowi załącznik nr 18 do 

niniejszego protokołu. 

Ad.7.g. 
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Artur Juhnke, Dyrektor Wydziału Komunikacji i Dróg zaprezentował projekt uchwały 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Powiat Sępoleński oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków. 

Artur Juhnke przypomniał, że uchwała ta była podejmowana na sesji w ubiegłym 

miesiącu. Jednakże w związku z przesunięciem przystanku w miejscowości Niwy 

należało zaktualizować załącznik nr 1 do uchwały. 

Marek Chart otworzył dyskusję. 

Nie było głosów w dyskusji. 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Gospodarki Franciszek Frohlke przedstawił 

jednogłośnie pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 11 radnych 

(nieobecni Katarzyna Kolasa, Agnieszka Seydak, Iwona Sikorska, Piotr Dobrzański, 

Zofia Krzemińska, Andrzej Chatłas) 

jednogłośnie (załącznik nr 18) 

podjęła uchwałę Nr LXIV/289/2023 

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Powiat Sępoleński oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków, co stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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Przewodniczący Marek Chart zarządził przerwę w obradach Rady Powiatu do godziny 

12.00. 

Ad.7.h. 

Przewodniczący wznowił obrady. 

Skarbnik Powiatu Małgorzata Masiłkin przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2023 rok. 

Marek Chart otworzył dyskusję. 

Nie było głosów w dyskusji. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ireneusz Balcer przedstawił jednogłośnie 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 13 radnych 

(nieobecni Piotr Dobrzański, Zofia Krzemińska, Andrzej Chatłas, 

Krzysztof Wilgosiewicz) 

jednogłośnie (załącznik nr 20) 

podjęła uchwałę Nr LXIV/290/2023 

w sprawie zmian w budżecie Powiatu Sępoleńskiego na 2023 rok, co stanowi załącznik 

nr 21 do protokołu. 
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Ad.7.i. 

Małgorzata Masiłkin przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2032. 

Jak wyjaśniła pani Skarbnik zmiany dotyczą aktualizacji przedsięwzięć, które zostały 

przeniesione na rok 2024. Chodzi tutaj o przebudowę drogi Lipka oraz Dąbrówka. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

O udzielenie głosu poprosił Wicestarosta. Andrzej Marach wyjaśnił, że chodzi tutaj o 

przełożenie płatności. Roboty zostały jedynie trochę wstrzymane w związku z pogodą. 

Natomiast tzw. okno płatnicze zniknęło 14 grudnia 2023 roku. O finansowanie powiat 

będzie się ubiegać w styczniu 2024 roku. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ireneusz Balcer przedstawił jednogłośnie 

pozytywną opinię do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję i poddał projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 13 radnych 

(nieobecni Piotr Dobrzański, Zofia Krzemińska, Andrzej Chatłas, 

Krzysztof Wilgosiewicz) 

jednogłośnie (załącznik nr 22) 

podjęła uchwałę Nr LXIV/291/2023 

w sprawie uchwalenia zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2032, która 

stanowi załącznik nr 23. 



15 

Ad.8.a. 

Skarbnik Powiatu Małgorzata Masiłkin przedstawiła ostateczną wersję Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Sępoleńskiego. 

Na początek Skarbnik wprowadziła autopoprawki. 

Podstawą opracowania Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Sępoleńskiego jest 

projekt uchwały budżetowej na 2024 rok, wartości planowane na koniec III kwartału 

2023 roku, dane sprawozdawcze z wykonania budżetu Powiatu Sępoleńskiego za lata 

2022 i 2021 oraz Wytyczne Ministra Finansów dotyczące stosowania jednolitych 

wskaźników makroekonomicznych. Art. 227 ust. 1 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o 

finansach publicznych (t.j. Dz. U. 2023 r. poz. 1270 z późn. zm.) zakłada, iż wieloletnia 

prognoza finansowa obejmuje okres roku budżetowego oraz co najmniej trzech kolejnych 

lat budżetowych. Z ust. 2 powołanego artykułu wynika, iż prognozę kwoty długu, 

stanowiącą integralną część wieloletniej prognozy finansowej, sporządza się na okres, na 

który zaciągnięto lub planuje się zaciągnąć zobowiązanie. Na dzień podjęcia uchwały, 

spłatę zobowiązań przewiduje się do roku 2032. Kwoty wydatków wynikające z limitów 

wydatków na przedsięwzięcia nie wykraczają poza okres prognozy kwoty długu. W 

związku z powyższym, Wieloletnia Prognoza Finansowa Powiatu Sępoleńskiego została 

przygotowana na lata 2024-2032. W okresie prognozy powiat sępoleński nie planuje 

wydatków z tytułu poręczeń i gwarancji. W budżecie na 2024 rok zaplanowano deficyt na 

poziomie 3.223.000 zł a jego sfinansowanie planuje się z emisji papierów wartościowych. 

W roku budżetowym przychody zaplanowano na poziomie 5 909 500,00 zł. Przychody 

Powiatu Sępoleńskiego w 2024 r. obejmują: 

1. kredyty, pożyczki lub emisję papierów wartościowych - 3 232 000,00 zł; 

2. nadwyżkę budżetową z lat ubiegłych - 2 677 500,00 zł; 

N dzień 31.12.2023 r. kwota zadłużenia wynosi 18.803.742 zł. Na koniec 2024 roku 

kwotę długu planuje się na poziomie 18.607666 zł, tj. 15,8% w relacji do dochodów 

ogółem. Do WPF dołączono wykaz przedsięwzięć, które będą realizowane w latach 2024-

2027. 
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Ad.8.b. 
M. Masiłkin Skarbnik Powiatu przedstawiła uchwałę Nr 4/WPF/2023 Regionalnej Izby 

Obrachunkowej z 21 listopada 2023 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Sępoleńskiego na lata 2024 -2032 r. 

Ad.8.c. 

Komisja Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki i Rekreacji w obecności 6 członków 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 5 

głosami „za" i 1 głosem „wstrzymującym się". 

Komisja Infrastruktury i Gospodarki obecności 6 członków zaopiniowała projekt uchwały 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej jednogłośnie pozytywnie. 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Ad.8.d. 

W związku z brakiem opinii i wniosków Komisji punkt nie został zrealizowany. 

Ad.8.e. 

O udzielenie głosu poprosił Tomasz Fifielski. Radny nawiązał do sesji budżetowej z 

2023 roku,. Wówczas wspólnie z radnym Ireneuszem Balcerem miał wątpliwości 

odnośnie zaciągnięcia obligacji w wysokości 2.064.000,126 zł w roku 2023 oraz braku 

konkretnych wskazań w zakresie optymalizacji wydatków bieżących w funkcjonowaniu 

jednostek powiatowych. Tutaj Radny dał przykład możliwości wynajmu pomieszczeń 

przy ul. 600-lecia 9 w Więcborku. W chwili obecnej po wielu zapytaniach i interpelacjach 

Starosta wraz z panią Skarbnik dokładnie przeanalizowali wszystkie zastrzeżenia. To 

wszystko znalazło odzwierciedlenie w budżecie na 2024 rok, jak również w WPF. W 

związku z powyższym nie zaciągnięto obligacji w 2023 roku, co pozwoliło powiatowi 
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m.in. na zaplanowanie licznych inwestycji na 2024 rok, m.in. na dokumentacje 

projektowe. W załączniku do WPF zaplanowano również koszty dokumentacji dot. 

przebudowy budynku przy ul. 600-lecia w Więcborku. Tutaj Tomasz Fiflelski wymienił 

budowę windy i planowaną termomodernizację całego budynku. Odniósł się również do 

inwestycji drogowych, instalacji pompy ciepła w domy dziecka w Małej Cerkwicy. 

Ubolewać można co najwyżej na zaplanowanym zaciągnięciu obligacji, które będą 

spłacane w latach 2029-2032. W związku z powyższym należy zrobić wszystko, żeby w 

2024 roku maksymalnie zmniejszyć zakres tych obligacji. 

O głos poprosił Starosta Sępoleński. Jarosław Tadych odniósł się do opinii Tomasza 

Fifielskiego. Stwierdził, że po słowach Radnego ma wrażenie, że wszystkie zaplanowane 

inwestycje są dziełem wyłącznie Tomasza Fifielskiego i Ireneusza Balcera. To tak jakby 

tylko dwóch radnych dbało o dobro powiatu. Starosta poprosił o sprostowanie tej opinii. 

Tomasz Fifielski stwierdził, że powiedział tylko o tych rzeczach, do których nawiązywał 

w różnych dyskusjach. W związku z powyższym dziękuje za to, że to wszystko znalazło 

swoje odzwierciedlenie w WPF i budżecie. T. Fifielski stwierdził, że jego słowa były 

wyłącznie uzasadnieniem do tego, że będzie głosował za takim budżetem na przyszły rok. 

W dyskusji zabrał głos Wicestarosta. Andrzej Marach zwracając się do Tomasza 

Fifielskiego zauważył, że gdyby powiat zaciągnął większe zobowiązania, to zrobiono by 

jeszcze więcej rzeczy, a nie mniej. 

Iwona Sikorska zauważyła, że w trakcie posiedzeń Zarządu Powiatu, czy innych spotkań 

radni rozmawiają ze sobą i prowadzą dyskusje. Natomiast słowa Tomasza Fifielskiego 

zabrzmiały tak, jakby pozostali radni nie pracowali. 

Starosta podkreślił jeszcze raz, że opinię Tomasza Fifielskiego odebrał tak, że tylko 

dwóch radnych dba o dobro powiatu sępoleńskiego. 

Ad.8.f. 

Nie wniesiono poprawek. 

Ad.8.g. 
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Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 13 radnych 

(nieobecni Piotr Dobrzański, Zofia Krzemińska, Krzysztof Wilgosiewicz, Andrzej 

Chatłas) 

jednogłośnie (zał. nr 24) 

podjęła uchwałę Nr XLIV/292/2023 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej - co stanowi załącznik nr 25 do 

niniejszego protokołu. 

Ad.9.a. 

Na początku Skarbnik Małgorzata Masiłkin przedstawiła autopoprawkę Zarządu 

Powiatu do projektu budżetu na 2024 rok. Następnie zaprezentowała główne założenia 

budżetowe na rok 2024 wraz z uzasadnieniem. 

Budżet powiatu sępoleńskiego na 2024 rok zawiera następujące założenia: 

- Prognozowane dochody budżetowe w wysokości 122 989 320,10 zł. 

- Prognozowane wydatki budżetowe w wysokości 126 221 320,10 zł. 

- Przychody w wysokości 5 909 500,00 zł. 

- Rozchody w wysokości 2 677 500,00 zł. 

Planuje się, że budżet Powiatu Sępoleńskiego zamknie się deficytem w kwocie 3 232 000 

zł. Plan dochodów Powiatu Sępoleńskiego na rok 2024 ustalony został w kwocie 122 989 

320,10 zł i obejmuje dochody bieżące w wysokości 77 583 208,06 zł oraz dochody 

majątkowe w wysokości 45 406 112,04 zł. W rezultacie dochody bieżące stanową 63,08 

% dochodów ogółem, a dochody majątkowe 36,92 % dochodów ogółem. 
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Zgodnie z zawiadomieniem Ministra Finansów w projekcie budżetu na 2024 rok ujęto: 

- udziały we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych w wysokości 7 141 

030,00 zł; 

- udziały we wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych w wysokości 504 

342,00 zł; 

- część oświatową subwencji ogólnej w wysokości 24 007 975,00 zł; 

Dotacje i środki bieżące na zadania zlecone i zadania własne stanowią ogółem 12 380 

863,00 zł, w tym: 

- dotacje na zadania zlecone w wysokości 7 590 500,00 zł; 

- dotacje na zadania własne w wysokości 4 248 563,00 zł; 

- dotacje według porozumień z organami administracji rządowej w wysokości 192 800,00 

zł; 

- dotacje według porozumień z JST w wysokości 349 000,00 zł; 

Dotacje i środki przeznaczone na inwestycje zaplanowano w kwocie 45 406 112,04 zł. 

Prognozowane dane w wielkościach dochodów własnych takich jak wpływy z opłat i 

usług opracowano uwzględniając planowane wpływy w 2024 roku. Prognozowane dane 

w wielkościach dochodów przyjęto uwzględniając ich przewidywane wykonanie za 2023 

rok. 

Małgorzata Masiłkin wymieniła również wszystkie zaplanowane inwestycje. 

Ad.9.b. 

Skarbnik Powiatu przedstawiła opinię Nr 4/P/2023 składu orzekającego Nr 3 RIO w 

Bydgoszczy z dnia 21 listopada 2023 r. (załącznik nr 26). 

O udzielenie głosu poprosił Starosta. Na początek odniósł się do tematu obligacji, 

których udało się nie zaciągać. Oczywiście jest to kwestia dyskusyjna czy jest to 

najlepsze rozwiązanie dla powiatu. Starosta przypomniał, że w budżecie na 2024 rok 

emisja obligacji została zapisana. Czy zajdzie potrzeba emisji zależy od kilku czynników. 

Obecnie trwają prace nad budżetem państwa. Nie wiadomo jak ostatecznie ukształtuje się 

wysokość subwencji, szczególnie oświatowej. Obecnie nowa ekipa rządząca państwem 
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zapowiedziała odblokowanie samorządom subwencji rozwojowej, która powinna 

przyczynić się do tego, że tych środków powinno być więcej. Może więc okazać się, że 

faktycznie obejdzie się bez emisji obligacji. Starosta nawiązał również do planowanych 

inwestycji na kwotę około 50.000.000 zł. W związku z powyższym ktoś może stwierdzić, 

że budżet jest bardzo duży, gdyż w historii powiatu sępoleńskiego nigdy nie było takich 

pieniędzy. Jarosław Tadych stwierdził, że sam nie jest do końca zadowolony z takiego 

budżetu. Chodzi głównie o ograniczone środki na wydatki bieżące. Spowodowało to, że 

kolejny raz pracownicy nie otrzymają odpowiednich podwyżek. Planuje się jedynie 

podniesienie wynagrodzeń o 6,6 %. Starosta poinformował, że na posiedzeniu wspólnym 

Komisji jasno zostało powiedziane, że każde środki wolne przeznaczane będą na 

pracowników. Jarosław Tadych podkreślił, że Zarząd Powiatu i pozostali radni będą 

robić wszystko, żeby te pieniądze znaleźć. Poza tym Starosta zauważył, że powiat spłacił 

sporą część zobowiązań. 

Ad.9.c. 

Komisja Edukacji, Kultury, Sportu, Turystyki w obecności 6 członków zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2024 r. stosunkiem głosów 5 

„za" i 1 „wstrzymujący się". 

Komisja Infrastruktury i Gospodarki Komisja w obecności 6 członków zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2024 r. jednogłośnie 

pozytywnie. 

Komisja Zdrowia i Pomocy Społecznej Komisja projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu na 2024 r. jednogłośnie pozytywnie. 

Komisja Budżetu i Finansów projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 

2024 r. zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, Ireneusz Balcer przypomniał, że podczas 

wspólnego posiedzenia Komisji dot. budżetu, zwrócił uwagę na wysokość planowanego 

kredytu w formie obligacji w wysokości 3.232.000 zł, które miałyby być spłacane dopiero 

w latach 2029 - 2032. Radny wskazał również, że nie zostanie również wykorzystana 
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rezerwa budżetowa w roku 2023 w wysokości 600.000 zł, co spowoduje obniżenie 

deficytu w roku 2024. I. Balcer przypomniał, że wskazał także na wiele niewiadomych 

odnośnie środków z KPO, które ma otrzymać Polska, sposobowi ich podziału, wielkości 

dofinansowania i okresowi w jakim mają być wykorzystane. W związku z powyższym 

Radny apelował o stopniowe przygotowywanie dokumentacji projektowych pod 

planowane inwestycje a w miarę możliwości wykonanie ich własnymi siłami. Ireneusz 

Balcer przypomniał, że w wyniku tych uwag z jego strony padł wniosek fakultatywny do 

Zarządu Powiatu, aby w trakcie roku budżetowego 2024 wygospodarować środki 

finansowe w wysokości 500.000 zł na obniżenie wysokości planowanego kredytu. 

Komisja Budżetu i Finansów przegłosowała ten wniosek stosunkiem głosów 2 „za", 1 

„przeciw", 2 „wstrzymujące się". 

Ad.9.d. 

W tym punkcie Starosta stwierdził, że nie będzie komentował wniosku Komisji Budżetu 

i Finansów. Zauważył jedynie, że nie będzie jego zgody na przypisywanie sobie 

wszystkich zasług przez dwie osoby. Zdaniem Starosty nad budżetem pracują wszyscy 

radni. 

Ad.9.e. 

O udzielenie głosy w dyskusji poprosił Jan Król. Radny stwierdził, że jeżeli ktoś daje 

propozycję zmniejszenia emisji obligacji o 500.000 zł, to powinien zaproponować, co w 

to miejsce z budżetu powinno zostać wykreślone. 

Tomasz Fifielski przypomniał, że Starosta na wspólnym posiedzeniu Komisji w sprawie 

budżetu mówił nie tylko o znalezieniu środków na podwyżkę wynagrodzeń ale również o 

przeznaczeniu większych pieniędzy na stowarzyszenia i organizacje pozarządowe. 

Wicestarosta stwierdził, że w odróżnieniu od Starosty jest bardzo zadowolony z projektu 

budżetu na 2024 rok. Podkreślił, że cieszy go ogromna ilość inwestycji, mimo, że wiąże 

się to z dużym obciążeniem dla Zarządu Powiatu. Przychylił się do opinii Jarosława 

Tadycha, że nad budżetem na 2024 rok pracował cały Zarząd a nie tylko niektóre osoby. 
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Jeśli chodzi o dofinansowanie do obwodnicy Więcborka to taka deklaracja została 

złożona i jest to zapisane w WPF. 

Do dyskusji zgłosił się Ireneusz Balcer, który stwierdził, że wraz z Tomaszem Fifielskim 

wywodzą się z jednego okręgu wyborczego, mają również wspólne poglądy na wiele 

spraw. Radny poinformował, że celem wygłaszanych opinii nie jest krytyka Zarządu. 

Wraz z Tomaszem Fifielskim porównują budżety, następnie zadają pytania czy też 

wskazują pewne kierunki. Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów zgodził się z 

faktem, że zaplanowany budżet na 2024 rok jest rekordowy pod względem 

zaplanowanych wydatków na inwestycje. Poza tym jest to budżet realny i bardzo 

bezpieczny. Natomiast porównując ten budżet z tym z 2023 roku to zauważyć trzeba, że 

w niektórych przypadkach zaplanowano wzrost wydatków, mimo spadku cen węgla czy 

planowanym dalszym zamrożeniu cen energii elektrycznej. W związku z powyższym 

mogą się tu pojawić jakieś oszczędności, co mogłoby się przełożyć na zmniejszenie 

wysokości planowanego kredytu. Poza tym Ireneusz Balcer podkreślił, że każdy radny 

ma prawo zabrać głos w dyskusji i nikt nikomu tego przywileju nie blokuje. 

Tomasz Fifielski zwrócił uwagę na to, że nie jest prawdą, że pieniądze na obwodnicę w 

Więcborku zapisane są w WPF. 

Skarbnik Małgorzata Masiłkin odpowiedziała, że rzeczywiście Radny ma rację, gdyż 

pomyliła obwodnicę Więcborka z obwodnicą Sępólna. Jednakże środki na obwodnicę 

Więcborka są pewne, tak samo jak pieniądze na stowarzyszenia. M. Masiłkin odniosła 

się również do zarzutu dot. zwiększenia pieniędzy na energię czy zakup węgla. Skarbnik 

stwierdziła, że koszty energii nie do końca można dobrze przewidzieć i na pewno lepiej 

mieć pewien zapas, niż gdyby miało tych środków zabraknąć. Jeśli natomiast pojawią się 

wystarczające oszczędności to po prostu nie będzie trzeba zaciągać kredytu. 

O udzielenie głosu poprosiła Danuta Zalewska. Radna przypomniała, że podczas 

dyskusji na posiedzeniu komisji każdy mógł się wypowiedzieć odnośnie budżetu. 

Jan Król oznajmił, że sejm ceny energii zamroził tylko na pół roku. Stąd przezorność 

pani Skarbnik. Ponadto ciężko znaleźć dodatkowe 500.000 zł, skoro wiadomo, że 

pracownicy pracują za pensje minimalne. 
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Starosta podkreślił, że nie ma pretensji do ilości głosów w dyskusji. Należy dyskutować 

tak długo, jak jest to potrzebne. J. Tadych stwierdził, że wymienione przez rannych 

Fifielskiego i Balcera wnioski nie są wnioskami fakultatywnymi, gdyż radni ich nie 

przegłosowali. Starosta przypomniał, że na komisjach mowa był również o dotacji dla 

biblioteki powiatowej, Jednakże najistotniejsze dla Zarządu jest zwiększenie 

wynagrodzeń pracownikom. Każdy grosz, który będzie wolny w wydatkach bieżących 

zostanie na to przeznaczone. Środki z rezerwy w wysokości 600.000 zł nie należy 

traktować jako te, które w marcu mogą zostać przeznaczone na zmniejszenie emisji 

obligacji. Po drodze może wiele nieplanowanych rzeczy się wydarzyć. Natomiast pensje 

pracowników zostały tak spłaszczone z minimalną krajową, że to po prostu już naprawdę 

źle wygląda. Należy zrobić wszystko, żeby te relacje zmienić. 

Na koniec Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że wniosek fakultatywny, który 

został na posiedzeniu komisji opracowany, jest wnioskiem intencyjnym. Chodzi więc o 

to, że jeśli pojawią się możliwości obniżenia wysokości obligacji, to zostanie to zrobione. 

Na posiedzeniu komisji była mowa również o środkach na bibliotekę powiatową. 

Jednakże wszyscy są zgodni, że najważniejsi są pracownicy. Zdaniem Marka Charta 

budżet jest bardzo dobrze przygotowany, realny i proinwestycyjny. Przewodniczący 

wyraził nadzieję, że dzięki pomocy ze strony nowego rządu znajdą się również pieniądze 

na wynagrodzenia. 

Ad.9.f. 

Nie wniesiono poprawek. 

Ad.9.g. 

Marek Chart, Przewodniczący Rady Powiatu zamknął dyskusję i poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 13 radnych 
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(nieobecni Piotr Dobrzański, Zofia Krzemińska, Krzysztof Wilgosiewicz, Andrzej 

Chatłas) 

jednogłośnie (zał. nr 27) 

podjęła uchwałę Nr XLIV/293/2023 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Sępoleńskiego na 2024 r., co stanowi 

załącznik nr 28 do protokołu. 

Starosta Jarosław Tadych stwierdził, że przyjęty budżet uda się zrealizować tylko do 

pewnego momentu. Potem zostanie on przejęty przez nową radę. 

Starosta podziękował wszystkim dyrektorom jednostek za pomoc w przygotowaniu 

budżetu. Szczególne słowa podziękowania trafiły na ręce pani Skarbnik. 

Ad.10. 

Głos zabrała Agnieszka Seydak. Radna podziękowała radnym za wsparcie inicjatywy 

pn. „Szlachetna paczka". Dzięki ofiarowanym środkom można było pomóc osobom 

potrzebującym. Poza tym Agnieszka Seydak podziękowała pozostałym osobom, które 

wzięły udział w akcji. Przygotowane paczki trafiły do 16 rodzin. 

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że zgłosili się do Rady Powiatu harcerze 

z prośbą o pomoc w zbiórce na zakup sztandaru. Marek Chart stwierdził, że jest to 

inicjatywa bardzo szlachetna i ogłosił rozpoczęcie zbiórki na ten cel. 

Ponadto Przewodniczący podziękował za wszystkie życzenia świąteczne wpływające do 

biura rady. W imieniu wszystkich radnych przekazał życzenia dyrektorom jednostek, 

pracownikom i wszystkim mieszkańcom powiatu sępoleńskiego. 

Ad.ll. 
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Wobec zrealizowania porządku obrad Marek Chart o godzinie 13.30 zamknął obrady 

LXIV sesji Rady Powiatu. 

Protokol 
Anna Kit 
Biu bwiat 

PRZEWODNICZĄCY 
RADY POWIATU 


